
 

 

 
ZÁPIS Z VALNÉ HROMADY ÚBD SLČR 
Liberec - 27. dubna 2019 
 

 

Účast: Delegáti s hlasem rozhodujícím: z 58 pozvaných přítomno 41   

  Hosté:  5 
 

Program:  1. Zahájení a organizační pokyny 

  2. Volba pracovního předsednictva a komisí 

  3. Zpráva mandátové komise 

  4. Schválení programu a jednacího řádu VH ÚBD 

   5. Zpráva o činnosti ÚBD SLČR za období 2018-2019,  

    plnění usnesení VH ÚBD 2018 

  6. Představení kandidáta na post prezidenta SLČR 

  7. Zpráva o hospodaření ÚBD SLČR za sezónu 2018-2019 

  8.  Zpráva o činnosti reprezentačních družstev, SCM, SG, SpS a TR  

   za sezónu 2018-2019 

  9. Zpráva o činnosti STK v sezóně 2018-2019 

  10. Zpráva o soutěžích v sezóně 2018-2019 

  11. Zpráva Revizní komise ÚBD SLČR 

  12. Návrh rámcového rozpočtu ÚBD SLČR na sezónu 2019-2020 

  13. Návrh činnosti ÚBD SLČR na sezónu 2019-2020 

  14. Volba delegátů na Konferenci SLČR 2019 

  15. Návrh klíče pro účast delegátů na příští VH ÚBD 

  16. Různé 

  17. Diskuse 

  18. Usnesení a závěr 

 

 

1. Zahájení  

 P.Benc zahájil VH ÚBD v 10,00 hodin, přivítal delegáty a hosty VH ÚBD SLČR, 

 dále provedl organizační pokyny. 

 

 Slavnostní ceremoniál 

 P.Benc: slavnostní předání SUPERPOHÁRU za sezónu 2018-2019  vítěznému 

ČKS SKI Jilemnice, pohár převzal a poděkoval předseda klubu pan Karel 

Randák 

  



 

 

2.  Volba pracovního předsednictva a komisí  

 Pracovní předsednictvo: P.Benc - předsedající VH ÚBD SLČR 

      P.Kubíček, V.Suchánek 

Mandátová komise:  V.Chvátalová,  J.Michlová, P.Frühaufová  

Návrhová komise:  P.Mach, I.Roubíčková, T.Tejchman 

Zapisovatel VH:  J.Bartoňová 

Ověřovatel zápisu:  J.Gabriel 

 

Schváleno optickou většinou DHR 

 

3. Zpráva mandátové komise:  

 V.Chvátalová: pozváno 58 DHR, přítomno: 41 DHR (70,69 %), hostů: 5 

 VH ÚBD SLČR je usnášeníschopná 

 

4.  Schválení programu, jednacího řádu a volebního řádu VH 

 Schválení navrženého programu VH:   

P.Benc – navrhl, aby jako bod 6 bylo zařazeno vystoupení kandidáta na post 

prezidenta SLČR pana Petra Graclíka, schváleno optickou většinou 

Předložený návrh včetně změny navržené P.Bencem byl schválen optickou 

většinou DHR. 

  

 Schválení jednacího řádu VH:    

S.Henych – navrhl, aby po jednotlivých zprávách byly delegátům umožněny 

doplňující dotazy. 

Hlasování o návrhu S.Henycha: pro 26, proti 3, zdržel 9, návrh schválen 

Předložený návrh jednacího řádu se změnou navrženou S.Henychem byl 

schválen optickou většinou DHR. 

 

5.  Zpráva o činnosti ÚBD SLČR za období 2018-2019 a kontrola usnesení 

 VH ÚBD 2018 

 P.Benc - informoval o plnění úkolů z VH 2018: 

 Valná hromada ÚBD SLČR ukládá Radě ÚBD: 
- Vyslechnout dva kandidáty na post ředitele ÚBD - splněno 

- Provést revizi volebního řádu VH ÚBD - splněno 

- Intenzivně jednat společně s VV SLČR o navýšení investičních prostředků 

do infrastruktury stěžejních areálů běžeckého lyžování - splněno 

 Dále zhodnotil činnost ÚBD v období 2018-2019 - viz příloha zápisu č. 1 

 

 

 



 

 

6. Představení kandidáta na post prezidenta SLČR 

P.Graclík - přednesl vizi svého působení na postu prezidenta SLČR v případě 

jeho zvolení - důraz chce klást na konsolidaci Svazu, velký potenciál bude v tom, 

že OSÚ budou držet pohromadě, důležité je řešení svazových věcí nadstranicky 

- dále představil členy VV SLČR, které by Konferenci v případě zvolení navrhl.  

- delegáty ÚBD požádal o podporu.  

 

7.  L.Sacher: Zpráva o hospodaření ÚBD SLČR v sezóně 2018-2019 

 - viz příloha zápisu č. 2 

J.Michlová – upozornila, že v rámcovém rozpočtu bylo schváleno VH ÚBD 2018 

pro ÚBD KSL 1 200 000,-Kč, zeptala se, proč nebyl splněn materiální příspěvek 

ve výši 200 000,-Kč 

L.Sacher – z technických důvodů byla dodávka vest přerušena, bude dodáno na 

kraje do konce června 

 

8. L.Sacher: Zpráva o činnosti RD a STM ÚBD SLČR za období 2018-2019 

 - viz příloha zápisu č. 3 

 - viz příloha zápisu č. 4 – 7 (hodnocení RD-M, RD-Ž, RD-J, RD-OHN) 

 P.Benc – vyzval DHR k dotazům na přítomné trenéry RD J.France a V.Husáka 

 - nikdo z DHR nevznesl na trenéry RD dotazy 

 

J.Kříž - dotaz k seriálu Lyžuj Lesy – zeptal se, jestli je podepsána smlouva na 

příští sezónu 

L.Sacher – informoval, že jednání s Lesy ČR proběhne v pondělí, kdy se bude 

řešit, v jaké formě bude tento seriál v příští sezóně pokračovat 

 

M.Petrásek – přednesl zprávu o činnosti sportovně talentované mládeže ÚBD 

2018-2019 (SCM,SG,SpS) 

 - viz příloha zápisu č. 8 a 9 

L.Bucharová – konstatovala, že osobnost M.Petráska ve funkci šéftrenéra STM 

představuje velkou motivaci pro klubové trenéry a dále se zeptala, jestli je 

důležité snažit se, aby dítě v 15-16 letech bylo úspěšné 

M.Petrásek – v žákovské věkové kategorii je důležité vést sportovce 

k všestrannosti a vztahu ke sportu, nejde o to, jestli má nebo nemá medaile, 

v dorostenecké kategorii (od 16 let), kdy je odevzdán do SCM, je už zařazen do 

systému (princip - zajedeš dobře, máš bonus), v juniorské kategorii je pak 

vrcholem MSJ. 

 

J.Kříž – zeptal se, jak pokročil plán vybavení SpS skin lyžemi ze strany ÚBD  

M.Petrásek – upustilo se od nákupu a distribuce, do 5-10 oddílů bude poskytnut 



 

 

příspěvek od ÚBD a nákup už bude záležet na klubech. 

L.Sacher – připojil, že ÚBD se bude snažit vyjednat výhodné slevy i u dalších 

firem, aby si kluby mohly vybrat. 

 

P.Frühaufová – vznesla námitku k počtu sportovců zařazených do SCM (40) – 

podle ní je to malý počet. 

M.Petrásek – vysvětlil, že při určení čísla vyšel z toho, že dle jeho názoru 

v současnosti nemáme více sportovců, kteří by byli na takové úrovni, kterou by 

sportovec zařazený v SCM měl mít, vzhledem k tomu, že v SCM by měli být už 

kvalitní sportovci, číslo 40 mu momentálně přijde jako dostatečné.  

 

S.Henych – zeptal se, jaký byl přínos finského šéftrenéra Ilky Jarvy pro 

reprezentaci a ÚBD, a jestli máme od I.Jarvy hodnocení 

L.Sacher – hodnocení od Ilky Jarvy je zpracované, momentálně se provádí 

překlad, zpráva bude připravena pro Radu ÚBD a dále bude distribuována do 

klubů ÚBD, na podzim pak bude Ilka Jarva přednášet na semináři trenérů. 

 

9.  M.Kučera: Zpráva o činnosti STK 2018-2019 

 - viz příloha zápisu č. 10 

 

10.  M.Kučera: Zpráva o soutěžích 2018-2019 

 - viz příloha zápisu č. 11 

 

11.  V.Chvátalová: Zpráva revizní komise ÚBD SLČR 2018-2019 

 - viz příloha zápisu č. 12 

 

12. Návrh rámcového rozpočtu ÚBD SLČR 2018-2019 

 L.Sacher  - předložil a okomentoval první návrh rámcového rozpočtu ÚBD na 

 sezónu 2019-2020 

 

Příjmy   

SLČR                  25 000 000     

CZECH SKI                     4 000 000     

 CELKEM                   29 000 000     

 

 

 

 



 

 

Výdaje   

Činnost ÚBD                    5 400 000     

Reprezentace                  10 800 000     

Krajské svazy - běžecký úsek                    1 200 000     

STM                  11 000 000     

 CELKEM                   28 400 000     

 

 

Hlasování o návrhu rámcového rozpočtu ÚBD 2019-2020 

Hlasování: Pro 36 DHR, proti 1 DHR, zdržel 0 DHR.  

Výsledek: Valná hromada schválila návrh rámcového rozpočtu ÚBD 2019-2020.  

 

 

13. L.Sacher  - Návrh činnosti ÚBD SLČR na sezónu 2019-2020 

 - viz příloha zápisu č. 13 

  Zejména se věnoval oblastem: 

  - systém talentované mládeže 

  - reprezentace - složení RD a RT 

  - soutěže (republikové a zahraniční) 

  - struktura řízení úseku + složení TR ÚBD, vztah ÚBD a RSC 

 

A.Razým - nesouhlasí s návrhem na poskytnutí vozidla do SCM ze strany ÚBD, 

kluby by měly být schopny si zajistit automobilovou dopravu vlastní cestou. 

 

 S.Henych – zeptal se, jestli je známo, kolik členů RD bude zabezpečeno v 

rámci RSC 

 L.Sacher – odpověděl, že ano, ale protože jsou oponentury RSC příští týden, 

nebude tato informace zatím zveřejněna 

 

Hlasování o návrhu činnosti ÚBD 2019-2020 

Hlasování: Pro 35 DHR, proti 0 DHR, zdržel 2 DHR.  

Výsledek: Valná hromada schválila návrh činnosti ÚBD 2019-2020.  

 

 

14,03 hod. - přepočítání DHR  

Zpráva mandátové komise: počet přítomných DHR - 34 



 

 

 

14.  Volba delegátů za ÚBD na Konferenci SLČR 2019 včetně náhradníků 

 P.Benc předložil návrh DHR na Konferenci SLČR a jejich pořadí: 

1. Pavel Benc 
2. Stanislav Henych 
3. Petr Kubíček 
4. Petr Mach 
5. Petra Frühaufová 
6. Aleš Razým  
7. Václav Suchánek 
8. Yveta Hladíková 
9. Lukáš Sacher 
10. Jitka Bartoňová 
11. Michal Kučera   
12. Ondřej Szabó 
13. Pavel Hlava 
14. Tomáš Telecký 
15. Jana Michlová 
16. Zdeněk Lakatoš 
17. Pavel Kolář 
18. Tomáš Tejchman 
19. Dagmar Hromádková 
20. Jiří Zapletal 
21. Ladislav Provod 
22. Milan Horálek 
23. Jan Oberlander 
24. Jiří Baroš 
25. Vladimír Kopal 
26. Jakub Liška 
27. Arnošt Hlaváček 
28. Petr Skalický 

 

Hlasování o návrhu delegátů za ÚBD na Konferenci SLČR 25.5.2019 

Hlasování: Pro 31 DHR, proti 0 DHR, zdržel 1 DHR.  

Výsledek: Schváleno. 

 

 

15. Klíč na VH ÚBD 2020 

 Návrh: 

 1. Jeden delegát s hlasem rozhodujícím za každých započatých 100  členů  

  ÚBD KSL se zaplaceným příspěvkem na rok 2020.  

 2. Členové Rady ÚBD SLČR 

 



 

 

Hlasování o návrhu klíče na VH ÚBD 2020 

Hlasování: Pro 32 DHR, proti 0 DHR, zdržel 0 DHR.  

Výsledek: Schváleno. 

 

16.  Různé  

 J.Čeřovský  
 - informoval o Konferenci SLČR (25.5.2019) a vyhlášení KBS (24.5.2019) 

 - představil 2 návrhy na změnu Stanov SLČR 

 1/ technická záležitost – malá oprava článku, který se týká slučování funkcí 

 2/ návrh S.Henycha – kompletní změna vedení SLČR (diskutován 5 let zpátky) 

 - informoval o navýšení rozpočtu SLČR (rozpočet se zvedl o 22 mil., cca 1/4 pro 

 BD) 

- společný centrální marketing SLČR - je rád, že z OSÚ zaznívá čím dál větší 

podpora centrálního marketingu 

 - ocenil práci členů ÚBD 

 

17. Diskuse 

 1. S.Henych – přednesl několik poznámek a podnětů: 
 - začátek závodní sezóny v lednu je pozdě, první závod ČP by měl být zařazen už 

 v prosinci 

 - dle jeho názoru není nutné soustředit všechny finance na závody OPA 

 - v rámci ČP dospělých chybí důraz na 1.ligu – liga by mohla povýšit úroveň klubů 

 - je potřeba pracovat na dořešení dobudování běžeckého areálu na H. Mísečkách 

 - při přestupu v rámci svazu je potřeba dořešit i přestup v rámci databáze FIS 

 

 2.  P.Benc -  navrhl, aby VH ÚBD navrhla p.Petra Graclíka na post prezidenta 

SLČR a delegátům za ÚBD doporučila pro něj hlasovat. 

Hlasování o návrhu P.Bence 
Hlasování: Pro 34 DHR, proti 0 DHR, zdržel 0 DHR.  

Výsledek: Schváleno. 

 

 
18.  USNESENÍ VALNÉ HROMADY ÚBD SLČR 

A/ Valná hromada ÚBD SLČR vzala na vědomí: 

- zprávu o činnosti ÚBD SLČR za rok 2018/19 

- kontrolu Usnesení VH ÚBD SLČR 2018 

- zprávu o činnosti STK ÚBD za rok 2018/19 

- zprávu o soutěžích v sezóně 2018/19 

- zprávu revizní komise ÚBD SLČR 2018/19 



 

 

B/ Valná hromada ÚBD SLČR schválila: 

- navržený program VH ÚBD SLČR 

- jednací řád 

- návrh Stanislava Henycha na umožnění pokládání doplňujících otázek ihned po 

přednesení každé zprávy 

- zprávu o hospodaření ÚBD SLČR za rok 2018/19 

- návrh prvního rámcového rozpočtu ÚBD SLČR pro období od 1.5.2019 do 30.4.2020 

- návrh činnosti ÚBD SLČR na rok 2019/20 

- klíč DHR na VH ÚBD SLČR na rok 2020 v předloženém znění 

 

C/ Valná hromada ÚBD SLČR zvolila: 

- pracovní předsednictvo ve složení předsedající Pavel Benc, Petr Kubíček, Václav 

Suchánek 

- pracovní komise 

o mandátovou ve složení Věra Chvátalová, Jana Michlová, Petra Frühaufová 

o návrhovou ve složení Petr Mach, Iveta Roubíčková, Tomáš Tejchman 

- zapisovatele Jitku Bartoňovou a ověřovatele zápisu Josefa Gabriela 

- delegáty ÚBD SLČR na Konferenci SLČR 2019 (včetně náhradníků) v následujícím 

pořadí: 

- Pavel Benc 
- Stanislav Henych 
- Petr Kubíček 
- Petr Mach 
- Petra Frühaufová 
- Aleš Razým  
- Václav Suchánek 
- Yveta Hladíková 
- Lukáš Sacher 
- Jitka Bartoňová 
- Michal Kučera   
- Ondřej Szabó 
- Pavel Hlava 
- Tomáš Telecký 
- Jana Michlová 
- Zdeněk Lakatoš 
- Pavel Kolář 
- Tomáš Tejchman 
- Dagmar Hromádková 
- Jiří Zapletal 
- Ladislav Provod 
- Milan Horálek 
- Jan Oberlander 



 

 

- Jiří Baroš 
- Vladimír Kopal 
- Jakub Liška 
- Arnošt Hlaváček 
- Petr Skalický 
 

E/ Valná hromada ÚBD SLČR navrhuje Petra Graclíka jako kandidáta na post 

prezidenta SLČR a delegátům ÚBD na Konferenci SLČR doporučuje pro něj hlasovat. 

 

Hlasování o návrhu usnesení VH ÚBD  

Hlasování: Pro 34 DHR, proti 0 DHR, zdržel 0 DHR.  

Delegáti schválili usnesení VH ÚBD SLČR 2019.  

 

 

P.Benc - ukončil VH ÚBD, poděkoval všem DHR za účast a pozornost. 

 

      

        Zápis: Jitka Bartoňová 

        Ověřovatel zápisu: Josek Gabriel 

        Liberec 27. 4. 2019 


